
Protokół nr 42/22 
z posiedzenia wspólnego Komisji wraz z Komisją Budżetu i Finansów 

z dnia 24 marca 2022 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. BARBARA BURY- Przewodnicząca Komisji 
2. ZOFIA KRZEMIŃSKA 
3. MAREK CHART 
4. ANDRZEJ MARACH 
5. IWONA SIKORSKA 
6. TOMASZ FIFIELSKI 
7. KRZYSZTOF SZYMANOWICZ 

z uczestnictwem: 

zgodnie z listą obecności 

W związku z faktem, iż posiedzenie Komisji odbywa się równolegle z posiedzeniem 

Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej zaszła konieczność wyłonienia prowadzącego 

obrady . 

Członkowie Komisji wyznaczyli Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów I. 

Balcera do prowadzenia wspólnej komisji. 

Wszyscy radni jednogłośnie wybrali prowadzącego obrady. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów otworzył posiedzenie o godz. 08.30 . 

i powitał zebranych, następnie przedstawił porządek obrad. 

1. Analiza kompleksu budynków przy Alei 600 lecia w Więcborku. Inwentaryzacja i 

potencjał pod kątem przygotowania dokumentacji w zakresie adaptacji , 

przebudowy na potrzeby jednostek powiatowych związanych z działalnością 

społeczną oraz na rzecz osób niepełnosprawnych. 

2. Zaopiniowanie uchwał w sprawach : 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości 

tych środków na rok 2022, 



b) ustalenia zasad udzielania dofinansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2022r/ Analiza zadań oraz zasad udzielania dofinansowań osobom 

niepełnosprawnym , na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości 

tych środków na rok 2022, 

II część godz. 10.00 na sali sesyjnej im. L .Prądzyńskiego w Starostwie Powiatowym w 

Sępólnie Krajeńskim. 

c) przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją 

wojskową w 2022 roku, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia na rzecz rozwoju „Obszaru Prowadzenia 

Polityki Terytorialnej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2021-2027", 

e) uchwalenia zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok, 

f) uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2028. 

3. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej za rok 2021. 

III część godz. 11.00- tylko Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej i zaproszeni goście 

na sali sesyjnej im. L .Prądzyńskiego w Starostwie Powiatowym w Sępólnie Krajeńskim 

4. Informacja w zakresie realizacji zadań przez Państwową Powiatową Straż Pożarną, 

Ochotniczą Straż Pożarną oraz Komendę Powiatową Policji. 

5. Sprawy wniesione ,wolne wnioski. 

6. Zakończenie. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 1. 

W związku z realizacją pierwszego punktu głos zajął Leszek Fijas kierownik 

administracyjny szkoły. Przypomniał, że od dwóch lat w budynku nie funkcjonuje już 

kuchnia, stołówka natomiast jest wykorzystywana. Pozostałe pomieszczenia zajmowane 

przez podopiecznych domu dziecka wykorzystywane są w części przez PCPR, Wody 



Polskie oraz wynajem pomieszczeń na potrzeby gminy. Na drugim piętrze mieści się 

internat oraz mieszkanie chronione. W związku z większym zainteresowaniem nauką w 

ZS-CE w najbliższym czasie może się zwiększyć zapotrzebowanie na pobyt w internacie. 

Wspomniał, że lokalizacja mieszkania chronionego na piętrze z niezamieszkanymi 

pokojami jest niefortunna, gdyż blokuję wynajem pozostałych pomieszczeń. W 

mieszkaniu chronionym znajduje się jedyny sanitariat i aneks kuchenny. Jego 

wyodrębnienie z mieszkania umożliwiły wynajem pozostałych lokali. 

Wicestarosta A. Marach dodał, że w momencie budowy windy w obiekcie z 

użytkowania zostaną wyłączone dodatkowe dwa pomieszczenia. 

Radny T. Fifielski uważa, że w budynku powinny mieścić się instytucje powiatowe. 

Należy wprowadzić do budynku PCPR oraz PZds.ON a środki na adaptację obiektu dla 

osób niepełnosprawnych, na budowę windy pozyskać z dofinansowania zewnętrznego. 

Istotną kwestia jest także brak parkingu dostosowanego dla osób niepełnosprawnych. 

Wicestarosta A. Marach wspomniał, iż wystosowane zostało pismo w sprawie 

dofinansowania na adaptację parkingu. 

Radni, gospodarze obiektu oraz zaproszenie goście udali się a wizję lokalną obiektu. 

Ad. 2. 

E. Maziarz-Rudnik Dyrektor PCPR przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości 

tych środków na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów I. Balcer zwrócił uwagę, że w 

zaproponowanych zmianach zwiększone zostały środki na rehabilitację społeczną 

kosztem zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne. 

E. Maziarz-Rudnik wyjaśniła, że przesunięcie związane jest z większym 

zainteresowaniem turnusami rehabilitacyjnymi po epidemii COVID . Dofinansowanie dla 

osoby niepełnosprawnej wynosi 1700 zł, a opiekuna 1179 zł. 



Radny M. Chart wyraził pogląd, że decyzja o przesunięciu środków z przedmiotów 

ortopedycznych jest słuszna. 

E. Maziarz-Rudnik dodała, że środki na przedmioty ortopedyczne zwiększane są w 

trakcie roku budżetowego. 

Radna B. Bury zwróciła uwagę na znaczący wzrost utrzymania Warsztatów Terapii 

Zajęciowej. Udział środków na pozostałą rehabilitację społeczną wynosi 600 tys. zł, a na 

WTZ przeznacza się aż 1.204.800 zł . Przy uczestnictwie 50 uczestników jest to dosyć 

znacząca kwota. 

E. Maziarz-Rudnik wyjaśniła, że powiat ma obowiązek dokładać tylko 10% do 

funkcjonowania warsztatów. Dofinansowanie jest na poziomie 130 tys. zł. Nie ma wiedzy 

czy zmniejszenie liczby uczestników nie przełoży się na mniejszą dotację z zewnątrz. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów I. Balcer zaproponował, aby zdjąć 20 

tys. zł. z rehabilitacji społecznej i dołożyć do zaopatrzenia w środki ortopedyczne. 

Radny M. Chart uważa, że propozycje przedstawione przez panią dyrektor zostały 

należycie skalkulowane. W ciągu roku będzie można dołożyć dodatkowe środki z PUP na 

środki ortopedyczne. 

Radny 1. Balcer złożył wniosek dot. zmiany projektu uchwały. Zaproponował, aby 

w załączniku do projektu uchwały dokonać przesunięć i zdjąć kwotę 20 tysięcy zł z 

dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych i przeznaczyć na dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze. Wniosek został poddany pod głosowanie przez 

Komisje Budżetu i Finansów. 

Za wnioskiem głosował 1 radny (I. Balcer) . 

Przeciw byli: Marek Chart, Iwona Sikorska, Agnieszka Seydak 

Wstrzymała się od głosu B. Bury. 

Wniosek nie przeszedł. 

Przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały 

Komisja Budżetu i Finansów stosunkiem głosów przy 3 głosach „za" , 1 „przeciwnym" 

i 1 „wstrzymującym się" zaopiniowała projekt uchwały większością głosów. 



Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej projekt uchwały zaopiniowała większością 

głosów przy 5 głosach „za" i 1 głosie „wstrzymującym się". 

Ad. 2 b) 

E. Maziarz-Rudnik Dyrektor PCPR przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad udzielania dofmansowań osobom niepełnosprawnym oraz uprawnionym 

podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych w 2022x1 

Analiza zadań oraz zasad udzielania dofmansowań osobom niepełnosprawnym , na które 

przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

dla Powiatu Sępoleńskiego, wraz ze wskazaniem wysokości tych środków na rok 2022. 

Szczygłów odniosła się wysokości dofmansowań na poszczególne przydziały środków. 

Radny I. Balcer zwrócił uwagę, że przy przyznawaniu wielkości dofmansowań przy 

aparatach słuchowych powinno się wziąć pod uwagę wielkość niedosłuchu a nie samą 

cenę aparatu. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie. 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie 

Radna i. Sikorska zaproponowała, aby zlecić inwentaryzację obiektów przy Al. 600-

lecia 9. Zwróciła uwagę, że adaptacja istniejących budynków jest kosztowniejsza. 

Radny T. Fifielski przychylił się do wniosku przedmówczyni. 

Wniosek Komisji Zdrowia i Pomocy 

1. Komisja wnioskuję do Zarządu Powiatu, aby na majowe posiedzenia komisji 

przygotował uproszczoną inwentaryzację obiektów ( metraż, plan 

zagospodarowania pomieszczeń i ich wykorzystanie) zlokalizowanych przy Al. 

600-lecia 9 w Więcborku oraz informację na temat metrażu który zajmuje PZdsON 

i PCPR. 



Komisja Zdrowia i pomocy Społecznej zaopiniowała jednogłośnie. 

Wniosek Komisji Budżetu i Finansów 

1. Komisja wnioskuję do Zarządu Powiatu, aby na majowe posiedzenia komisji 

przygotował uproszczoną inwentaryzację obiektów ( metraż, plan 

zagospodarowania pomieszczeń i ich wykorzystanie) zlokalizowanych przy Al. 

600-lecia 9 w Więcborku oraz informację na temat metrażu który zajmuje PZdsON 

i PCPR. 

Komisja Budżetu i Finansów wniosek przyjęła większością głosów przy jednym 

wstrzymujący się. 

II część godz. 11.00 na sali sesyjnej im. L .Prądzyńskiego w Starostwie Powiatowym w 

Sępólnie Krajeńskim. 

Ad. 2.c. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów I. Balcer przedstawił projekt uchwały w 

sprawie przejęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z 

kwalifikacją wojskową w 2022 roku-. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie. 

Ad.2 .d. 

Dorota Szymaóczak przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumienia na rzecz rozwoju „Obszaru Prowadzenia Polityki Terytorialnej 

Powiatu Sępoleńskiego na lata 2021-2027". 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie. 

Ad.2 e. 

Pani Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian w 

budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2022 rok. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie. 



Pani Skarbnik Powiatu przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2028. 

Komisja Budżetu i Finansów zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Sprawozdanie Komisji zostało przyjęte bez uwag. 

Komisja Budżetu i Finansów zakończyła posiedzenie się o godzinie 10.40. 

III. cześć spotkania 

Prowadzenie Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej przejęła B. Bury 

Ad. 4. 

A. Cetnarski przedstawił informację z zakresu działalności OSP ( stanowiący załącznik 

do protokołu). Podkreślił, że nie mamy stałej kwoty wyodrębnionej na działalność OSP 

ze strony powiatu. 

Starosta Sępoleński poinformował o zdarzeniu drogowym w którym to druh jadący do 

zdarzenia autem został obciążany mandatem karnym. 

P. Zawada Komendant Policji zwrócił uwagę, że każdy może odmówić przyjęcia 

mandatu. 

M. Suchomski Komendant PSP przedstawił sprawozdanie z działalności ( zał. nr 2). 

Poinformował, że łącznie przeprowadzono 61 kontroli. 

Radny T. Fifielski wspomniał, iż dodatkowe środki dla OSP można pozyskać z 

WFOSiGW . Komendant Wojewódzki ma nad tym pełnić pieczę. Uważa, że do części 

zdarzeń mniejszych powinno się delegować jednostki osp. 

M. Suchomski Komendant PSP odniósł się do uwagi. Poinformował, że zalecenia są 

takie, że jednostki te stanowią zaplecze odwrotowe. Zwraca się do dyspozytorów, żeby 

informowali mobilne jednostki osp o zdarzeniach. Mogą pomóc w uprzątnięciu miejsca 

zdarzenia. 

Paweł Zawada Komendant Powiatowy Policji przedstawił sprawozdanie z działalności 

policji. 



Starosta Sępoleński J. Tadych odniósł się do planów zakupu sztandaru dla policji. 

Radny M. Chart uważa, że prace nad zmianą herbu nie powinno być wstrzymane. 

Osobiście uważa, że nawet te herby które były wadliwie nadane powinny być już 

usankcjonowane. 

Radny T. Fifielski zapytał czy nakładano mandaty na rolników w związku z ptasią 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad zamknęła posiedzenie Komisji o 13.03. 

Protokółowała: 

grypą. 

P. Zawada odpowiedział, iż nie ma wiedzy na ten temat. 

Ad. 4. 

Przewodnicząca Komisji 

Bii 

mgr Ki 


